
Intero centar 
Godišnje izvješće za 2019. 

 

 
 
Godina puna novih trenutaka i postignuća. Sretni smo što napokon imamo novi ured koji 
nam nudi nove mogućnosti i već je počeo otvarati nova vrata. Projekti i suradnje doveli su 
do novih kontakata, koji su pak potaknuli nove ideje.  Pogled na proteklu godinu ohrabruje 
nas i obogaćuje. S novim projektima veselimo se novoj godini. 
 
Ovo izvješće ne odnosi se samo na naše projekte, već i na konferencije, obuke i kontakte koji 
su bili prekretnica za naš rad.  
 
 Projekt mentora - Europski forum za LGBT kršćane 
 

   
 
Projekt, koji je započeo 2018. godine,  trajao je do srpnja 2019. godine. Skupina od 20 
sudionica i sudionika podijeljena je u 10 parova mentorica/a i štićenika s 3 zajednička 
susreta. U razdoblju od 1,5 godine, Mihael je bio u ulozi mentora i štićenika s bivšim 
redovnikom iz Chemnitza. Cilj je bio dobiti osobnu podršku i razmjenu. To se pokazalo kao 
dobra prilika za učenje kroz razmjenu, ali i prostor za nove ideje i projekte. Prijateljstvo i 
kontakti koji su se razvili kao rezultat također su nam donijeli podršku projektu podcasta. 



 
Savjetovanje 
 
Ova aktivnost je jedna od rijetkih konstanti u našem radu. Do 15 klijenata tjedno. Jedan od 
izazova bio je naš stari ured, jer je postajalo sve teže voditi razgovore tamo zbog određenih 
događaja (vidi Novi ured). Ovaj rad je više preuzela Neda. Stalno dobiva povratne 
informacije o tome što to donosi ljudima i koliko je to korisno. Uvijek postoje izazovi i 
situacije iz kojih oboje učimo i razvijamo se u našem radu.  
 
Trening "Pogodi tko!" 
 

Edukacija u Zagrebu o kreativnim načinima 
razgovora o LGBT+ temama sa studentima i 
odraslima. Sastavljeni od igre temeljene na 
kvizu iz Nizozemske, treneri su smislili vježbu  
u kojoj osoba mora postaviti pitanja trima 
ljudima i pogoditi tko je gay, bi ili trans... Kroz 
ovu zabavnu igru sudionici uče o 
predrasudama koje imamo i mogu opušteno 
razgovarati o ovoj temi. To je pak dovelo do 
dobrih kontakata i moguće suradnje s 

organizatorima.  
 
Vjernici za mir 
 
I dalje smo dio vjernika za mir. U posljednjih 
godinu dana nismo imali većih projekata. 
Vjernici za mir svake godine 2. listopada 
organiziraju akciju kako bi skrenuli pozornost 
društva na aktualna pitanja. Održan je i 
regionalni sastanak u Sarajevu gdje se 
razgovaralo o budućim planovima pokreta. 
 
 
 
 
 
Izložba u Gimnaziji 
 
U suradnji s MZK pripremili smo izložbu u Sušačkoj Gimnaziji u Rijeci. Ono što nam je bilo 
važno je usredotočiti pozornost na one kojima je potrebna. Izložba je bila interaktivna i 
koristi sva osjetila za povezivanje sa sobom, prirodom, ali i drugim ljudima. Kroz slike, ukuse, 
mirise, glazbu i dodir, učenici se mogu osvrnuti na vlastite strahove, osjećaje i pitanja, ali i na 
one kojima je potrebna podrška, a također imaju strahove, osjećaje i pitanja. Pitanje koje 
postavljamo je jesu li spremni izaći iz "gomile" kako bi ih podržali.  
 



 
 
 
Internet hosting 
 
Ove godine premjestili smo  našu web stranicu. Budući da smo do sada imali besplatan 
hosting te su u međuvremenu promijenjeni uvjeti, to se pokazalo nepovoljnim za nas pa 
smo odlučili naći nove mogućnosti. To je također značilo da moramo redizajnirati naše 
stranice. Iako je bilo puno posla, savladali smo ga i zadovoljniji smo rezultatom nego prije.  
Željeli bismo biti aktivniji s različitim vijestima, ali uz sav posao ponekad je teško učiniti sve. 
Ostaje tražiti volonterku/a koja/i bi preuzela/o ovaj dio.  
 
Konferencija „Church and Peace“ 
 

  
 
Ova konferencija nam je bila važna iz nekoliko razloga. Prije nekoliko godina situacija je bila 
napeta zbog Mihaelovog outanja i našeg rada s LGBT+ osobama. Ta se napetost uglavnom 
osjećala kod članica/ova iz jugoistočne Europe. Ono što primjećujemo je da se stvari 
mijenjaju i napetost se smanjuje. Odnos s tim ljudima je bliskiji. Postavljaju se pitanja i 
imamo dojam da ljudi žele slušati i učiti. Mihael je također pozvan da govori na konferenciji. 
Vjerujemo da je to pridonijelo povjerenju. U svakom slučaju, uspostavljen je kontakt koji je 
doveo do drugog predavanja. (Više o tome na Frankfurtskoj konferenciji) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Superwoman 
 

Neda je bila pozvana sudjelovati na treningu za 
projekt Superwoman. Projekt osnaživanja 
djevojčica u dobi od 12-18 godina i mladih žena.  
Oduševljena idejom, materijalima  i  sadržajem, 
radi na realizaciji ovog projekta u Hrvatskoj.  Već 
marljivo radi na prevođenju, prilagodbi i dizajnu 
materijala. Ove godine planirana je edukacija za 
voditelje volonterskih skupina,  3 programske 

večeri u 3 različita grada i početak 4 grupe u različitim gradovima u Hrvatskoj.  Neda će 
nadzirat voditeljice skupina i pružiti im stalnu obuku i podršku.  
 
„Preach Inclusion“ – Suradnja s organizacijom Platypus 
 

Organizacija Platypus iz Zagreba 
organizirala je edukaciju za sudionice/ke iz 
istočne i zapadne Europe o LGBT+ zajednici 
i vjeri. Tijekom ovog treninga Mihael je  
vodio nekoliko radionica o dijalogu.  
Tijekom treninga uspio je podržati nekoliko 
sudionica/ka. Izgradio je i kontakt sa 
svećenikom koji  je vrlo otvoren za LGBT+ 
ljude i teme. Odlučio je pisati za našu web 
stranicu, ali i biti gost na podcastu.  
 
 

 
Molitva za mir u Berku 
 

 
 

 
Ova godina bila je vrlo važna za molitvu za mir u Berku. Po prvi put, imam Islamske zajednice 
je bio tamo i bio je dio programa. Također je bilo vrlo važno imati pjesme iz svih 
abrahamskih religija. Dan je počeo meditativnim hodom s temama: mir, istina, strah i 
hrabrost. Nakon toga, sudionice/i su razgovarali o tim temama u malim skupinama. Dan je 
završio međureligijskom molitvom u Grkokatoličkoj crkvi. Drugi važan korak naprijed bio je 



da je prvi put predstavnik pravoslavne crkve bio prisutan uz blagoslov svog biskupa. Ovo su 
bili važni novi događaji za Dragicu Aleksu iz Berka, koju podržavamo u ovom projektu i koja 
se zalaže za mir u istočnoj Hrvatskoj. Podrška Intera bili su redoviti telefonski razgovori, kao i 
u programu, koji je pripremila Neda, a meditacije za Mirovni hod napisala je ona. 
 
„Neprocjenjiva“ podcast 
 
Dugotrajna želja postala je stvarnost! Cilj podcasta je govoriti o LGBT+ temama u javnosti 
kroz teologiju, psihologiju i osobne priče. U tu svrhu pozvat ćemo LGBT+ osobe, svećenike, 
psihologe i druge kao sugovornike. (Budući da Mihael zaboravlja fotografirati, nemamo ih s 
gostima.) 
 

 
 
Mentorski projekt Europskog foruma za LGBT+ kršćane donio je Mihaelu prijateljstvo s 
Evangeličkim pastorom, koje se također razvilo u suradnju u smislu prikupljanja sredstava. 
Uz njegovu pomoć i podršku prikupili smo i sredstva za podcast. Također nas je podržao  
donacijom računala, što nam je važno za rad, ali posebno uređivanje snimaka podcasta. Prvu 
epizodu podcasta snimili smo u prosincu i objavili ju na Božić. Objavljivat ćemo novu epizodu 
jednom mjesečno. 
 
Frankfurtska konferencija 
 
Mihael je bio pozvan održati govor na 
konferenciji u blizini Frankfurta o viziji 
inkluzivne zajednice koja je povezana s 
njegovom osobnom poviješću, kao i 
našim radom. Bila je to konferencija 
pastora i crkvenih vođa iz cijele Europe 
koji su  tijekom vikenda odlučili da ljudi u 
istospolnom partnerstvu mogu imati 
vodeću ulogu i da oni kao crkva mogu 
blagosloviti ili vjenčati istospolne parove 
u skladu s zakonom dotične države. Na 
kraju  vikenda taj je prijedlog izglasan i  
usvojen sa 100 posto glasova.  
 
 
 
 



5 ritmova 
 
Trening našeg tima nam je vrlo važan. U tom smislu, Neda u prosjeku sudjeluje  jednom 
mjesečno u treningu 5 ritmova. Iako se mnogo toga događa kroz ples, neki aspekti su 
povezani s Gestalt terapijom i drugim metodama.  Doživljava osobno obogaćenje, ali i 
dobiva puno praktičnog iskustva i vježbi za grupni rad i savjetovanje.  
 
Prikupljanje donacija 
 
Nakon duge borbe s prijavama za donacije, odlučili smo pronaći osobu koja bi se mogla 
pridružiti našem timu. Pronašli smo osobu koja bi nam bila voljna pomoći s prijavama i 
razgovarali smo o tome da ćemo raditi na projektu kao probnom projektu. Nakon toga ćemo 
zajedno razgovarati o tome kako nam suradnja odgovara i kako dalje. Nadamo se dobrim 
rezultatima jer nam je potrebna takva osoba u našem timu kako bismo osigurali budućnost 
Intero centra. 
 
Novi uredski prostor 
 

  
Imali smo sve više poteškoća u starom uredu. Tanki zidovi, susjedi koji se svađaju a onda još 
i provala (ne u naš ured) pridonijeli su nesigurnosti nas i kod naših klijenata. Početkom 
studenog pronašli smo novi uredski prostor, ali radovi na obnovi i puknuta vodovodna cijev 
odgodili su preseljenje. Nakon provale i nesigurnosti koju smo osjećali mi i naši klijenti, iselili 
smo iz starog ureda. Nakon toga smo mjesec dana bili bez ureda/prostora za razgovore. 
 

  



Konačno, potraga i čekanje završeni su dugo očekivanim božićnim poklonom. Zajedno s još 
dvije organizacije, preselili smo se u novi uredski prostor. 105 m2 u centru Rijeke uključuje 
uredsku prostoriju, prostor za savjetovanje, prostor za događanja i kuhinju. Ovaj prostor već 
nam donosi puno radosti i pokazuje se kao važan korak za razvoj našeg rada. Samo dva 
mjeseca kasnije vidimo kako se naš rad razvija, formiraju se nove ideje i stvara se veća 
vidljivost.  


